
Protokół  Nr XXXI/2013

z przebiegu XXXI Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 27 czerwca 2013 r. 

od godziny 1200 do 1447 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

• Wiesława Krasocka – Sekretarz MiG,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy, 

•Adam Smełsz - informatyk

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

• Czesław Pająk – Dyrektor MGOK w Wyrzysku.

•Inni goście  :

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

•Mariusz Gradkowski – Gazeta Regionalna Powiat,

•Barbara Wicher – media,

•Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Ryszard Sell – Gimnazjum w Wyrzysku,

•Katarzyna Kafke – uczennica Gimnazjum w Wyrzysku,

•Jarosław Wojciechowski – komendant  Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Ahmad Thabit Sinjab – dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z

o.o.,

•Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr
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Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok:

1) przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2012 rok,

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

4) podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2012 r.

1) przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2012 rok,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok,

3) poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2012 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2012 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2013 r., 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Wyrzysk na lata 2013-2037,
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3) zasad korzystania  z obiektów i urządzeń użyteczności  publicznej  i  sposobu ustalania

opłat za ich korzystanie,

4) powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku oraz nadania jej statutu,

5) rozpatrzenia skargi  na działania  Dyrektora Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w

Wyrzysku,

6) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2013 roku,

7) zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  II

półrocze 2013 r.,

8) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w

Wyrzysku na II półrocze 2013 r.

9) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w

Wyrzysku na II półrocze 2013 r.,

     11. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w 

 okresie międzysesyjnym.

      12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

            oraz odpowiedziach na te interpelacje.

      13. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

      14. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                               

      15. Wolne głosy i wnioski.

      16. Zakończenie obrad.

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj.

93,3% ustawowego składu organu. Nieobecny był radny, Pan Zbigniew Piotrowski.

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Józef

Jasik.
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Ad. 4 Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  do  przesłanego  porządku  obrad  są  uwagi  bądź  propozycje

zmian?

Dyskusji nie podjęto.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie przy poparciu 14 głosów „za” przyjęła porządek obrad.

 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  powyższy protokół  był  dostępny do  wglądu  w biurze

Rady,  a także przed sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się  z jego treścią.  W związku z

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie,  w obecności  14 radnych przyjęła  protokół  bez jego

odczytania.

Ad.  6   Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 4.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Głos zabrała Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która w skrócie chciałaby powiedzieć kilka

słów dotyczących funkcjonowania systemu zbiórki i zagospodarowania odpadów komunalnych. W

związku z tym, że zdarza się,  że dotychczasowy operator zabiera wcześniej  pojemniki niż trwa

umowa,  bo  umowa  trwa  do  końca  czerwca  to  Zarząd  Związku  i  nowo  wybrany  operator

ALTVATER Piła podjęły decyzję, że nieodpłatnie udostępnią worki na śmieci, które będzie można

odebrać. Według ostatniej wiadomości worki będą w dniu jutrzejszym w Urzędzie.

Przewodniczący zapytał, czy do przesłanego sprawozdania ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać

głos?

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrał radny, Pan Stanisław Jendrzejewski – radny Rady Powiatu w Pile, który poinformował,
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że w dniu 13 czerwca odbyła się XXIX sesja Rady Powiatu w Pile., Była to sesja absolutoryjna i

rozliczeniowa budżet roku 2012. W tym dniu również przyjęto sprawozdanie z działalności szpitala

specjalistycznego w Pile oraz sposobu pokrycia strat, które zostały w 2012 r. wygenerowane przez

ten  szpital.  Przyjęto  sprawozdanie  Starosty  Pilskiego  z  działalności  Zarządu  w  okresie

międzysesyjnym. Przyjęto bez poprawek protokół  z  poprzedniej  sesji  i  przystąpiono do analizy

wykonania budżetu za 2012 rok. W sesji uczestniczyło 24 radnych na ogólny stan 25 radnych. Po

merytorycznie  burzliwej  dyskusji  przyjęto  sprawozdanie  z  wykonanie  budżetu  przy  6  głosach

„wstrzymujących się”. Powodem wstrzymania się radnych było to, że dług Powiatu wzrósł o 2 mln

zł.  Następnie wysłuchano opinii  Komisji  Rewizyjnej  i  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej.

Absolutorium  zostało  udzielone  większością  głosów,  przy  7  głosach  „wstrzymujących  się”.

Burzliwa dyskusja toczyła się podczas sprawozdania finansowego szpitala. Radny poinformował,

że  strata  wyniosła  5.100.000,00  zł.  Dodał,  że  była  niższa  o  600.000  zł  niż  w  roku  2011.

Niepokojącym zjawiskiem jest to, że w bardzo dużym tempie maleje fundusz zasobowy szpitala,

gdyż strata  ma być  pokryta  z  przyszłej  działalności  lub  przez  organ założycielski,  którym jest

Starosta. Jednak pocieszającym jest to, że Starosta w imieniu Zarządu poinformował Radę, że w

szpitalu  przeprowadzony  zostanie  audyt  w  zakresie  ukierunkowania  i  podjęcia  działań

zmniejszających generację strat. Radny dodał, że złożył wniosek do Zarządu, aby audytem objąć

działalność  przychodni  przyszpitalnych,  ponieważ  szpital  wydzierżawia  pomieszczenia,  a  obca

firma te pomieszczenia dzierżawi i prowadzi przychodnie specjalistyczne. W związku z tym radny

stwierdził, że skoro firmie opłaca się dzierżawić pomieszczenia i prowadzić przychodnie to musi się

opłacić  prowadzić  to  szpitalowi.  Ponadto  radny poinformował,  że  uzupełniono  skład  osobowy

Komisji Rewizyjnej o Pana radnego Mariana Madeja w miejsce Pana Kazimierza Sulimy, który

został  Wicestarostą.  Dokonano  również  zmian  w  składzie  Społecznej  Rady  Szpitala

Specjalistycznego w Pile. W miejsce Pana Bogusława Mikity byłego Wicestarosty wszedł  obecny

Wicestarosta, pan Kazimierz Sulima. Ustalono również termin Gminno - Powiatowych dożynek,

które odbędą  się w Czajczu na początku września. Radny w imieniu Rady Powiatu serdecznie

zaprosił do wzięcia udziału w dożynkach. Ponadto wybrano nowego Przewodniczącego Komisji

Zdrowia,  Polityki  Społecznej  i  Bezpieczeństwa  w  miejsce  Pana  K.  Sulimy,  Pana  Grzegorza

Wędołowskiego przy poparciu 17 głosów „za” i 7 głosach „wstrzymujących się”. Kończąc radny

zaprosił do zadawania pytań.

Jako pierwszy głos  zabrał  radny,  Pan Leonard  Borowczyk,  który powiedział,  że  radny używał

liczby pojedynczej w słowie szpital. W związku z tym radny upewnił się, czy informacja dotyczyła

szpitala w Pile?
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Tak – szpitala specjalistycznego w Pile – odpowiedział Pan Stanisław Jendrzejewski.

Radny  Leonard  Borowczyk  zapytał  publicznie,  jak  na  tym  tle  wygląda  sytuacja  szpitala  w

Wyrzysku? Jeśli radny Rady Powiatu ma taką wiedzę w tym temacie.

Radny Rady Powiatu w Pile, Pan S. Jendrzejewski powiedział, że sprawozdanie finansowe szpitala

w Wyrzysku zostało opublikowane i można do niego zajrzeć. Z tego, co mi wiadomo – powiedział

radny szpital ma trochę długu, ale wszystko zostało zainwestowane. Radny powiedział, że na sali

obrad  obecny  jest  Pan  Dyrektor  Sinjab  i  jeśli  uzna  za  stosowne  to  może  uzupełni  radnego

wypowiedź,  ponieważ  przyznał,  że  budżetu  szpitala  wyrzyskiego  nie  zna  tak,  jak  szpitala

specjalistycznego w Pile.

Głos zabrał Ahmad Thabit Sinjab – dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku

Sp. z o.o., który poinformował, że strata szpitala w Wyrzysku wynosi lekko ponad 1 mln zł, ale

ponad 95% tej straty spowodowane jest remontami, które trwają cały czas wraz z inwestycjami już

od ubiegłego roku. Dodał, że na rok bieżący zostały zaplanowane pewne inwestycje i w związku z

tym szpital nie wyjdzie na zero. W planach jest dokończenie oddziału dziecięcego, izby przyjęć.

Prawdopodobnie niedługo otwarta zostanie pracownia endoskopowa wewnątrz szpitala. Do tej pory

wykonane remonty były w piwnicy, remont szatni dla pracowników w budynku administracyjnym,

w kotłowni. Planujemy w tym roku wspólnie z Powiatem uzyskać fundusze na remont kotłowni .

Ogólnie  sytuacja  finansowa  szpitala  nie  jest  najgorsza,  radzimy  sobie.  Czasem  zdarzają  się

kilkudniowe opóźnienia jeśli chodzi o wypłatę wynagrodzenia. 

Ponadto  będąc  przy  głosie,  głos  zajął  już  jako  mieszkaniec  Wyrzyska,  który  odniósł  się  do

skrzyżowania Polanowo – Krzyżówka – Łobżenica i zapytał, czy w tym kierunku dałoby radę coś

zrobić, ponieważ rocznie mamy kilkanaście bądź kilkadziesiąt ludzi poszkodowanych.?

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uwaga,  Pana  dyrektora  jest  cenna.  Natomiast,  co  do

rozwiązania jest to daleka droga. Przewodniczący powiedział,  że kiedyś zaproponował wycięcie

tych dwóch drzew, które okazały się pomnikami przyrody.

Następnie  głos  zabrała  radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  korzystając  z  obecności  radnego  Rady

Powiatu  w  Pile,  Pana  Stanisława  Jendrzejewskiego  zwróciła  uwagę  na  potrzebę  dokonania

przeglądu  drogi  powiatowej  od  zakrętu  drogi  wojewódzkiej  w  kierunku  Skansenu  przez  teren

zabudowy Osieka  n.Not.  Radna  powiedziała,  że  była  świadkiem kiedy w czasie  upałów asfalt
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rozmiękł i owijał się wokół kół samochodów ciężarowych. W związku z tym radna zwróciła się z

prośbą, aby odpowiednie służby przyjrzały się temu problemowi i zdecydowały, co należy zrobić,

aby ten asfalt wzmocnić.

Poza tym radna zwróciła się do radnego Rady Powiatu, aby zgłosił odpowiednim służbom bądź

przekazał na piśmie sprawę dotyczącą drzew przy dworcu  w Osieku n.Not. Radna zgłosiła potrzebę

przycięcia konarów drzew na kępie przy objeździe. Są to stare kasztany o długich  konarach, co

powoduje  pewne  zagrożenia,  jeśli  chodzi  o  pieszych.  Radna dodała,  że  przy ulicy Dworcowej

drzewa również  zagrażały niebezpieczeństwu i  zostały w miesiącu  styczniu  przycięte.  Kończąc

radna zwróciła się z prośbą, aby interpelacja ta została zrealizowana jesienią.

Radny,  Pan  Stanisław  Jendrzejewski  powiedział,  że  wszystkie  trzy  sprawy  dotyczą  dróg.

Skrzyżowanie, o którym mówił dyrektor Sinjab dotyczy drogi gminnej z drogą wojewódzką nr 242

i drogi od Krzyżówki przez Polanowo w kierunku Osieka n.Not. Radny poinformował, że jest to

skrzyżowanie nie w kompetencji Powiatu Pilskiego. Jeśli chodzi natomiast o interpelacje radnej,

Pani  Pinkowskiej  radny oznajmił,  że  przekaże te  dwie sprawy Panu Dyrektorowi Tomczykowi.

Jednocześnie  zwrócił  się  do  z  prośbą  do  Przewodniczącego  Rady,  aby  na  potwierdzenie  tego

przesłał wypis z protokołu z dzisiejszej sesji do Zarządu Dróg Powiatowych w Pile.

Jako kolejny głos zabrał Stanisław Wełniak – sołtys wsi Gromadno, który również odniósł się do

skrzyżowania, o którym wcześniej wspomniał dyrektor szpitala, Pan Sinjab. Sołtys stwierdził, że w

tym  miejscu  zginęło  już  bardzo  dużo  ludzi  i  nadal  nie  ma  szans  na  wycięcie  dwóch  dębów,

ponieważ są one ważniejsze niż życie ludzkie. Dodał, że podczas dyskusji na zebraniu sołeckim

zrodził  się  pomysł  wykonania  w  tym  miejscu  ronda  dzięki,  któremu  kierowcy  zachowaliby

ostrożność i sprawa zdaniem sołtysa powinna się rozwiązać tanim kosztem.

Następnie głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która powiedziała, że gdyby miało

być w tym miejscu rondo, to musiałoby być pełnowymiarowe z uwagi na natężenie ruchu i to

zostało  już  omówione  z  zarządcą  drogi  wojewódzkiej.  Niestety,  aby  miało  powstać

pełnowymiarowe rondo byłaby właśnie potrzeba wycięcia tych drzew – pomników i jest to ten

problem, ponieważ nie mogła sobie poradzić z tym Generalna Dyrekcja Dróg w czasie kiedy była to

droga  krajowa  i  później  kiedy  stała  się  z  mocy  ustawy drogą  gminną  też  występowaliśmy  o

wycinkę.  Jednak skutek był też taki sam – nie ma zgody na wycięcie pomników.

W dalszej  części  tego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący Rady przywitał  przedstawicieli
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energetyki, którzy będą przebudowywać linie energetyczne na terenie gminy Wyrzysk..

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Pan  Marek  Zagórski,  który  reprezentuje  firmę  Wydawniczo  –

Dziennikarską,  a  w tej  chwili  zajmuje się  obsługą  informacyjno – wizerunkową dla  inwestycji

energetycznych  w  kraju.  Przyjechaliśmy  w  składzie:  Pan  Krzysztof  Rajchler,  który  jest

odpowiedzialny za inwestycję, która przebiega nie tylko przez gminę Wyrzysk, ale również na 90

km od Piły Krzewiny aż po Bydgoszcz – Zachód oraz projektant tej linii Pan Grzegorz Łasica.

Kończąc zwrócił się z prośbą o zadawanie i pytań i zaproszenie na dzisiejszą sesję.

Głos zabrał Pan Krzysztof Rajchler, który jest przedstawicielem lidera konsorcjum, który wygrał

przetarg  dla  Polskich  Sieci  Elektroenergetycznych  na  budowę  linii  dwutorowej  400  KV,  która

będzie przechodziła przez gminę Wyrzysk. Jest to linia łącząca stację Piła – Krzewina ze stacją

Bydgoszcz  –  Zachód.  Inwestorem  są  Polskie  Sieci  Elektroenergetyczne.  Cała  inwestycja  jest

finansowana ze Skarbu Państwa. My jako konsorcjum trzech firm jako lider Zakład Wykonawstwa

Sieci  Elektrycznych  z  Rzeszowa,  oprócz  tego firma SELPOL S.A..  Jest  to  firma  z  Łodzi  oraz

PILERBUD z Krakowa.  Pojawiła  się  dość  duża  konieczność rozbudowy linii  przesyłowych na

terenach  nie  tylko  Polski  Północnej,  ale  również  w  całym  kraju.  Ze  względu  na  tym,  że

zapotrzebowanie  na  energię  elektryczną  jest  bardzo  duże  i  jest  ono  największe  w  lecie.   W

miesiącach wakacyjnych, letnich rezerwa według Krajowej Dyspozycji Mocy jest na granicy 3%.

Jest  to  w ogóle niedopuszczalna sytuacja.  Dlatego Polskie  Sieci  Elektroenergetyczne starają się

rozbudować tę infrastrukturę najbardziej, jak to się da. Do 2025 roku będzie rozbudowana dość

duża liczba i powstaną nowe linie wysokiego napięcia. Dlatego najbardziej skupił się na linii 85

km, które będzie przebiegało przez gminę Wyrzysk. Jest tych gmin 9 i zaczynamy od Piły przez

gminę Kaczory, Miasteczko Krajeńskie, Wysokę, Wyrzysk, Sadki, Nakło, Sicienko i Białe Błota.

Przez gminę Wyrzysk planujemy w całości przebudować linie w 12 km. Czym charakteryzuje się

taka linia 400KV? Jest to linia najwyższych napięć w Polsce. To będą linie dwutorowe, około 6

wiązek przewodów. Będą to słupy kratowe typowe, średnica przęseł, czyli  odległości pomiędzy

jednym, a drugim słupem będzie w granicach około 400 m, w zależności od usytuowania terenu. Do

przesyłu informacji będą światłowody. Najważniejsza rzecz to pas technologiczny, czyli 2x35m od

osi linii. Jest to pas, na którym my jako przedstawiciel PSE chcieli ustanowić służebność przesyłu

w właścicielami gruntu, na którym zostaną posadowione słupy. Sylwetki słupów około 50 m. W

pytaniach i oddziaływaniach linii na ludzi, a przede wszystkim ludzi, a środowisko pojawiają się

takie  trzy  główne  elementy.  Po  pierwsze  poziom  hałasu  takiej  linii.  Porównać  to  można  w

decybelach pomiędzy naszą rozmową na sali, a lasem, który słyszymy, jak wyjdziemy na zewnątrz,
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tj.  około  35  decybeli.  Czyli  jest  to  hałas  w  żaden   sposób  nieuciążliwy  dla  obywateli.  Pola

elektryczne – dopuszczalna wartość pól elektrycznych w miejscach dostępnych dla ludzi jest to 10

kV na metr. W przypadku już odległości od linii 150 m wartość ta spada poniżej 0,5. Po samą linią

jest  to  poniżej  10,  więc wszystko mieści  się w normach.  Jeżeli  chodzi  o pole magnetyczne 60

Amperówna metr jest poniżej 4 w przypadku linii powyżej 100 metrów i możemy się porównać ze

suszarką,  która ma 6.  Natomiast pod samą linią nie przekracza ta wartość 40 Amperów. Po co

budować taką linię ? - przede wszystkim po to, aby poprawić bezpieczeństwo Krajowego Systemu

Energetycznego. W Polsce buduje się około 8 bloków parowo – gazowych, każdy z nich około 800

Mega Vatów. Natomiast w Polsce jest realizowane obecne takie przedsięwzięcie tzw. Most Polska –

Litwa, czyli  będziemy pobierać energię z elektrowni atomowych z Litwy. Ponadto dodał,  że w

gminie  Wyrzysk  i  nie  tylko  rozwijają  się  farmy  wiatrowe  i  gdzieś  te  farmy wiatrowe  muszą

odprowadzać moc. Nie można się podpiąć taką farmą wiatrową pod linie przesyłowe tak wysokiego

napięcia. Natomiast my również modernizujemy te stacje gdzie ta linia jest podpinana więc, aby

wiatraki mogły gdzieś tą moc swoją oddalać musi być gdzieś gromadzona i przesyłana dalej. Jakie

są  korzyści  przede  wszystkim  dla  gminy?  Takie  najważniejsze  to  są  coroczne  przychody  z

podatków, jakie będą miały miejsce po realizacji tej inwestycji. Ta inwestycja wyceniona jest na

około 250 mln zł, z czego każda gmina proporcjonalnie do długości otrzyma 2% rocznie z tego

tytułu.  Jeśli  natomiast  chodzi  o  sprawę z właścicielami  gruntu,  na  których będzie  ustanawiana

służebność przesyłu. My nie wykupujemy działek, pod którymi znajduje się linia, my będziemy

chcieli  podpisywać  z  właścicielami  gruntów,  tzw.  akty  notarialne  ustanowienie  służebności

przesyłu. Taka służebność przesyłu nie ogranicza właściciela gruntu w żaden sposób jak tylko i

wyłącznie pod takim warunkiem, że w przypadku jakiejkolwiek awarii albo prac eksploatacyjnych

my mamy prawo do wejścia i naprawy takiej linii, albo wykonania prac konserwacyjnych. W pasie

technologicznym jest 70 m, w którym nie zaleca się budowy budynków. Natomiast nie przeszkadza

się w żaden sposób na postawienie garażu, czy uprawiania ziemi pod tą linią. Tak, jak mówiliśmy

wcześniej będziemy chcieli tą linię, jeśli jest w studium to będziemy chcieli zmienić studium. Trasę

ustalamy tak,  aby była  jak  najlepsza  dla  Państwa,  a  później  wprowadzimy ją  do miejscowych

planów zagospodarowania  przestrzennego.  Jeśli  chodzi  o  odszkodowania  z  tytułu  ustanowienia

służebności  przesyłu  to  będą  one  miały miejsce,  ale  tylko  i  wyłącznie  na  podstawie  operatów

szacunkowych jakie zostaną sporządzone przez rzeczoznawców majątkowych i tu nie mówimy o

naszych  rzeczoznawcach  majątkowych,  ale  każdy właściciel  będzie  mógł  sobie  wziąć  swojego

rzeczoznawcę majątkowego i wycenić tę inwestycję. Będą to wypłaty jednorazowe za wieloletnią

służebność przesyłu. Natomiast pozostaje również kwestia dodatkowych odszkodowań w trakcie

realizacji  inwestycji,  za  odszkodowania za ewentualne szkody,  które  będziemy wyrządzać przy

9



postawianiu  słupów,  czy używaniu  jakichkolwiek  maszyn.  Następnie  przedstawił  harmonogram

prac  na  tej  linii:  do  października  zakładaliśmy sobie  prace  przygotowawcze,  więc  ustalenie  z

gminami  ostatecznej  trasy  linii,  po  czym  będziemy  chcieli  żeby  zmienić  studia,  a  następnie

wprowadzenie do mpzp – planujemy te czynności wykonać do marca 2016 r. Następnie wszystkie

decyzje środowiskowe, ustanowienia służebności z właścicielami, składamy pozwolenie na budowę

w styczniu 2017 r. i od kwietnia 2017 r. byłaby budowa tej linii do września 2018 r. 

Głos zabrał  radny,  Pan Lech Ozimina,  który zapytał,  czy wybudowanie tej  linii  poprawi nasze

zaopatrzenie w energię? Czy w związku z wyłączeniami w naszej gminie, czy to będzie miało na to

wpływ.

Tak poprawi sytuację energetyczną nie tylko w gminie,  ale w każdej okolicy odpowiedział  Pan

Krzysztof Rajchler.

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Piotr Kuna, który zapytał, w jaki sposób Panowie poradzą sobie

z  tymi  właścicielami  gruntów, którzy nie  będą  w ogóle chcieli  słyszeć o tym,  żebyście  na ich

gruntach stawiali słupy?

Odpowiadając Pan Krzysztof Rajchler powiedział, że my jesteśmy na razie na etapie projektowania

i  ustalania  ostatecznej  trasy  linii.  My  będziemy  się  spotykać  nie  tylko  z  Państwem,  ale  w

późniejszych etapach będziemy się spotykać z ludźmi i będziemy z nimi rozmawiać. My jesteśmy

otwarci na to, żeby w realny sposób zmieniać trasę linii. Natomiast są pewne odgórne założenia od

Państwa, które mobilizują nas do tego, żeby ta  trasa linii  wyglądała tak,  jak wygląda na dzień

dzisiejszy. Natomiast jakieś odstępstwa z każdym z właścicieli możemy rozmawiać i jesteśmy na to

otwarci.

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który stwierdził, że w tej sytuacji, w której pojawia

się tego typu budowy linii wysokiego napięcia to radny uważa, że dzisiejsze spotkanie powinno być

rzeczywiście  skrótowym  i  informacyjnym.  Dodał,  że  wskazane  i  wymagane  byłoby  spotkanie

robocze tylko i  wyłącznie na ten temat,  ponieważ po pierwsze ustalenie trasy linii  przez naszą

gminę będzie determinowało wszelkie inne działania osób posiadających określony majątek przy tej

trasie. Czy my będziemy mieli na nią wpływ, czy też nie również będziemy chcieli coś na ten temat

wiedzieć. Chcielibyśmy również pozyskać pewnego rodzaju materiały te, do których możemy mieć

dostęp.  Drugim  elementem  już  po  wytyczeniu  trasy  odbędzie  się  cała  procedura  związana  z
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ustalaniem służebności przesyłu wszelkiego rodzaju umów, odszkodowań. Radny stwierdził, że jest

to obszerny temat i duża sprawa. W związku z tym zaproponował, aby ustalić w trybie roboczym

spotkanie  za  kilka  miesięcy,  po  to,  abyśmy  na  takim  spotkaniu  wszelkie  możliwe  pytania  i

wątpliwości mogli sobie wyjaśnić i przedstawić.

Głos zabrał Pan Krzysztof Rajchler, który powiedział, że to nie jest nasze pierwsze spotkanie w

gminie Wyrzysk, jest to już kolejne spotkanie. My zostawiliśmy pewne materiały przedstawiające

trasy i koncepcje trasy. Natomiast jeśli będzie potrzeba to doślemy większą liczbę materiałów w

celu zapoznania się.

Następnie głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która przypomniała, że posiadamy

od półtora miesiąca zarys przebiegu linii w Urzędzie. Pani Burmistrz informowała, że jesteśmy w

posiadaniu takiej koncepcji.  Dodała, że panowie są u nas już trzeci raz. Na drugie spotkanie Pani

Burmistrz zapraszała chętnych radnych. Jeśli ktoś chciałby zapoznać się z koncepcją to jest taka

możliwość, bo znajduje się ona w Urzędzie.

Jako kolejny głos zabrał Pan Marek Zagórski, który podziękował pani Burmistrz, że wspomniała o

tym. Nie chcieliśmy Państwa omijać w informowaniu. Dodał, że zręczniej i kulturalniej jest przyjść

do  gospodarza  gminy.  Dlatego  dwukrotnie  byliśmy u  Pani  Burmistrz  rozmawialiśmy o  naszej

inwestycji i wymaganiach ogólnych, ponieważ jest to inwestycja celu publicznego. Na spotkaniu

był również Pan Przewodniczący Rady więc pewien zarys i zamiar chcieliśmy pozostawić jako

informację u Państwa. Te nasze dwukrotne spotkania u Państwa miały na celu uszczegółowienie

wariantu i przebiegu tej  linii  również w powiązaniu z celami inwestycyjnymi,  które ma gmina,

m.in. S-10, fermy wiatrowe, sady, biogazownie itd. Pan projektant Pan Łasica przedstawi wszelkie

zakamarki  i  szczegóły  pracy  nad  wariantem  trasy.  Dodał,  że  zwykle  jest  tak,  że  najpierw

przychodzimy do władz  terenu,  na  którym inwestycja  jest  posadowiona,  następnie  staramy się

uzyskanie  zaproszenia  na  posiedzenie  Rady  Gminy,  by  móc  z  radnymi  podzielić  się  taką

informacją.  Następnym krokiem są spotkania w sołectwach oraz  spotkania z  ludźmi,  którzy są

bezpośrednio  jakby  uzależnieni  od  inwestycji  celu  publicznego.  To  są  wszystko  negocjacje,

rozmowy. Przygotowujemy również stronę internetową oraz specjalny folder informujący o tym

dlaczego, jaki jest harmonogram i którędy linia powinna przebiegać. Te konsultacje są wymagane

nie tylko przez Unię Europejską, ale na Skarb Państwa, który jest właścicielem tej jedynej w Polsce

wielkiej spółki energetycznej zwanej Polskimi Sieciami Elektroenergetycznymi. 
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Następnie  głos  zabrał  Pan  Grzegorz  Łasica,  który  pracuje  w  firmie  ZWS  Rzeszów,  która  jest

liderem konsorcjum przy budowie linii 400 KV. Linia ta ma długość około 86 km i przebiega przez

10  gmin.  Na  terenie  gminy  Wyrzysk  staraliśmy  przeprowadzić  linie  w  taki  sposób,  aby  nie

kolidowała ona z zabudową mieszkalną jak również z obszarami chronionymi. Linia przekracza

takie miejscowości jak Glesno, Gleszczonek, Dobrzyniewo i Kosztowo. Są to okolice gdzie są duże

obszary w zarządzie Skarbu Państwa. Odległość między słupami wynosi od 300 do 450 metrów.

Słupy zostaną rozstawione w takich miejscach, aby nie kolidowały z zabudową. Sady mogą być

dalej utrzymane, sadów nie wycinamy nie zatrzymujemy tej gospodarki. Będziemy rozmawiać z

właścicielami,  ponieważ  te  słupy  mogą  być  podniesione  na  odpowiednią  wysokość.  Jeżeli

natomiast trafimy na drzewa pojedyncze to w tym pasie 70 m będą przycinane. Dodał, że znaczna

część tej trasy jest tak ułożona, żeby nie kolidowała z zabudową. Część linii w okolicy Wyrzyska

Skarbowego i Gleszczonka jest poprowadzona wzdłuż istniejącej linii 110. Jeśli chodzi o ochronę

przyrody to staraliśmy się w jak najmniejszym stopniu przekroczyć rzekę Łobzonkę, ponieważ jest

tam obszar chroniony. Jest to rozwiązanie optymalne, które nie będzie przeszkadzało w przyszłym

zagospodarowaniu i planach gminy Wyrzysk. 

Przewodniczący  Rady  podziękował  Panom  za  przybycie  na  dzisiejszą  sesję  i  przedstawienie

informacji na temat rozbudowy linii przesyłowych. Dodał, że do następnego spotkania na pewno

dojdzie, ale radni muszą być bardziej przygotowani.

Poza tym Przewodniczący powiedział,  że na dzisiejszą sesję zaproszona została Pani Katarzyna

Kafke i Pan Ryszard Sell. Pani Katarzyna Kafke jest uczennicą Gimnazjum  w Wyrzysku, która

zwyciężyła w XX edycji Wielkopolskiego Konkursu Wiedzy o Samorządzie Terytorialnym, a Pan

Ryszard Sell jest Jej opiekunem i nauczycielem. W związku z tym, że Przewodniczący powiedział,

że chcielibyśmy odpowiednio uhonorować te dwie osoby. Przewodniczący poprosił o wystąpienie

Pani Katarzyny Kafke i Pana Ryszarda Sell.

Następnie  głos  zabrała  Pani  Maria  Bratkowska  –  Burmistrz  Wyrzyska,  która  oznamiła,  że  nie

byłoby takich sukcesów jeśli chodzi o wiedzę młodych ludzi gdyby nie wieloletnia, długotrwała i

jak widać owocna praca nauczyciela Pana Ryszarda Sella, który zajmuje się młodzieżą przez wiele

lat rozwijając ich wiedzę na temat samorządu i nie tylko, ale generalnie na temat funkcjonowania

władzy samorządowej i państwowej. Dzięki temu, że zaangażował młodych ludzi do udziału w tych

konkursach z roku na rok mamy takie efekty.  Jest  to  drugi  sukces,  bo w 2009 roku uczennica

wyrzyskiego Gimnazjum o nazwisku Pikulik wygrała wielkopolski konkurs. Pani Burmistrz dodała,

że konkurs odbywa się tylko do etapu wojewódzkiego, czyli jest to najwyższy szczebel i uczniowie
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z małej miejscowści odnoszą takie sukcesy dzięki Panu Ryszardowi za co Pani Burmistrz bardzo

podziękowała i pogratulowała osiągnięć.

O godzinie 12.55 Przewodniczący zarządził 5 minutową przerwę w obradach. Obrady wznowiono o

godzinie 13.05 przy stanie 14 radnych.

Ad. 8 Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012

rok:

1)  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

Skarbnik, Pani Grażyna Urbanek przedstawiła w skrócie sprawozdanie finansowe i sprawozdanie

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 r.

W  związku  z  tym,  że  sprawozdania  były  przedmiotem  posiedzeń  poszczególnych  Komisji,

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i

Komisja Rewizyjna na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2013 r. jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały  sprawozdanie  finansowe  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2012 rok.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca br.   jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2012 rok. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok, 

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska poinformowała, że jest to Uchwała nr SO-0954/34/14/Pi/2013

Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 22 kwietnia 2013 r.

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk za 2012

rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony Zarządzeniem

Prezesa  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  nr  7/2013 z dnia 31 stycznia 2013 r.  w

osobach:  Przewodnicząca,  Pani  Halina  Kurjan,  członkowie:  Pan  Ryszard  Auksztulewicz  i  Pani

Krystyna Stróżyk działając na podstawie  art. 19 ust. 2 i art. 13 pkt 5 ustawy z dnia 7 października

1992 o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2012 r.  poz.  1113) oraz art.  267 ust.  3

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. nr 249, poz. 2104 ze zm.) o

13



sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2012 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy wyraził

opinię pozytywną. Przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wydania niniejszej opinii było

sprawozdanie  roczne z  realizacji  budżetu Gminy w roku 2012 przedłożone tutejszej  Izbie  oraz

informacja o stanie mienia Gminy. Skład Orzekający zapoznał się także z uchwałą budżetową (po

zmianach), Wieloletnią Prognozą Finansową ( po zmianach) oraz ze sprawozdaniami budżetowymi

za 2012 rok.

Przedłożone sprawozdanie zawiera część opisową i tabelaryczną.

1. W  części  tabelarycznej  przedstawiono  dochody  i  wydatki  w  pełnej  szczegółowości

klasyfikacji  budżetowej  (w  ujęciu  kwotowym  i  procentowym),  co  odpowiada

szczegółowości uchwalonego budżetu i spełnia wymogi określone art. 269 pkt 1 ustawy o

finansach publicznych.

2. W części  opisowej  Burmistrz  Wyrzyska  zawarła  informację o wykonanych dochodach i

wydatkach  budżetu,  w  tym  majątkowych,  z  zakresu  ochrony  środowiska,  dotacji

udzielonych z  budżetu  oraz  wydatków realizowanych w ramach funduszu sołeckiego,  a

także przedstawiła poziom zadłużenia Gminy.

3. Opisane zostały zmiany w planie, w tym wydatków na realizację programów finansowych z

udziałem środków,  o  których  jest  mowa w art.  5  ust.  1  pkt  2  i  3  ustawy o  finansach

publicznych, dokonane w trakcie roku budżetowego oraz stopień zaawansowania realizacji

programów  wieloletnich,  co  spełnia  wymogi  określone  przepisami  art.  269  pkt  2  i  3

wymienionej ustawy.

4. Skład  Orzekający  stwierdza,  że  w  części  opisowej  przedłożonego  sprawozdania  z

wykonania  budżetu  za  2012  r.  Burmistrz  Gminy  wyjaśniła  przyczyny  odchyleń  od

przyjętego  w  budżecie  planu  dochodów,  w  tym  z  tytułu  podatków  i  opłat  lokalnych  i

wydatków.

Analiza porównawcza prezentowanych danych w sprawozdaniu z wykonania budżetu z kwotami

planowanymi w budżecie  na  2012 r.  oraz  danymi zawartymi  w przedłożonych sprawozdaniach

budżetowych  wykazała  zgodność  kwot  planowanych  i  wykonanych  podanych  w  dokumentach

przedłożonych tutejszej Izbie.

W wyniku analizy przedłożonego sprawozdania Skład Orzekający stwierdził, co następuje:

1. Wykonane w 2012 r. dochody bieżące były wyższe od wydatków bieżących o 2.369.203,82

zł, co spełnia wymogi określone art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.

2. Poziom zadłużenia Gminy do wykonanych dochodów ogółem wg stanu na 31.12.2012 r.

wyniósł 49,61%, a więc nie przekroczył 60%, czyli spełnił wymóg art. 170 ustawy z dnia 30

czerwca 2005 r. o finansach publicznych, który to przepis ma zastosowanie na podstawie art.
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85 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. Przepisy wprowadzające ustawę o finansach

publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1241 ze zm.).

3. Z analizy przedłożonych sprawozdań wynika, że w okresie od początku roku do dnia 31

grudnia  2012  r.  dokonano  planowanych  wydatków  przeznaczonych  na  zapłatę  kar  i

odszkodowań  wypłacanych  na  rzecz  osób  fizycznych  §  4590  i  odsetek  w  §  4580.  W

przedłożonym  sprawozdaniu  Burmistrz  informuje  o  przyczynach  poniesienia

przedmiotowych wydatków.

4. W  sprawozdaniu  Rb-28S  suma  kwot  wykonanych  wydatków  oraz  zobowiązań

niewymagalnych jest wyższa od planowanych wydatków, powodując przekroczenia planu

wydatków w niektórych podziałkach klasyfikacji budżetowej, których przyczyny powstania

Burmistrz wyjaśniła w sprawozdaniu.

Burmistrz  poinformowała  o  korzystaniu  z  upoważnień  określonych  przez  Radę  w  uchwale

budżetowej po zmianach na 2012 r., w tym w § 10 pkt 6 (otrzymała upoważnienie od Rady do

przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu

umów,  których realizacja  w roku następnym jest  niezbędna do zapewnienia  ciągłości  działania

jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy), w § 10 ust. 2 (Rada

określiła  maksymalną  wysokość  sumy,  do  której  Burmistrz  mogła  samodzielnie  zaciągać

zobowiązania).

Wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu  przedłożona  została  informacja  o  stanie  mienia

komunalnego Gminy sporządzona na dzień 31 grudnia 2012 r.,  która spełnia wymogi określone

przepisami art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych. Dane w niej zawarte są zgodnie z

danymi wynikającymi ze sprawozdań.

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem

z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2012  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego,

Przewodniczący otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu.

Jako  pierwszy  głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  powiedział,  że  szeroko  i  długo

dyskutowaliśmy  na  temat  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2012  rok  na  posiedzeniach

komisji, ale w międzyczasie zawsze jeszcze dochodzi do innych pytań.  W związku z tym radny

zapytał odnośnie przejścia kanalizacji sanitarnej w Osieku n. Not. przez PKP Spółka Akcyjna. Tam

jako Gmina dokonaliśmy pewnej opłaty kaucyjnej i w związku z tym, czy z tytułu tegoż przejścia

będziemy jako Gmina w następnych latach płacili jakąś opłatę dzierżawną, czy tylko wystąpi opłata

jednorazowa?  Kolejne  pytanie  dotyczyło  bilansu  skonsolidowanego  arkusz  nr  6  w  pozycji  2
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nastąpiła wzajemna korekta należności pomiędzy WTBS, a Urzędem w wysokości ponad 16 tys. zł.

W związku z tym radny zapytał, czego dotyczyła ta korekta, jakiej sprawy i jakiego zagadnienia? W

pozycji 5 nastąpiła również wzajemna korekta rozrachunków pomiędzy zakładem budżetowym, a

spółką PWiK na kwotę ponad 13 tys. zł. Radny zainteresowany był z jakich powodów nastąpiła ta

korekta?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o zajęcie terenów kolejowych odpłatność

za zajęcie w czasie wykonywania inwestycji płacił wykonawca, zgodnie z umową. Natomiast za

trwałe umieszczenie płaci gmina i nie są to opłaty jednorazowe. To jest tak, jak za zajęcie pasa. Są

to  roczne opłaty,  z  tymże w drogach jeśli  są  to  kategorie  wyższe  niż  drogi  gminne,  stawki  są

ustalone w rozporządzeniu. Natomiast jeśli chodzi o kolej to płacimy według ich stawek, jakie nam

dyktują. Jeśli chodzi o Osiek n. Not. to jest nie tylko przejście pod torami, ale też część rurociągu

idzie w terenach kolejowych wzdłuż torów dlatego, że ulica Bohaterów, to przedłużenie wzdłuż

torów są to tereny zamknięte kolejowe i  mimo, że jest to nasza droga publiczna regulujemy tę

sprawę. Pani Burmistrz dodała, że mamy już na ten moment zgodę na podział. Zaproponowaliśmy

jaki podział  miałby być.  Zostały przesłane dokumenty i  czekamy na odpowiedź.  Postaramy się

pozyskać nieodpłatnie od Skarbu Państwa wydzielony pas tych terenów po to, żeby po pierwsze

uregulować status naszej drogi, bo jest to dość długi odcinek w tych terenach i te opłaty byłyby

rzędu kilkudziesięciu tysięcy co rocznie. 

Natomiast wyłączenia w bilansie skonsolidowanym przedstawiła Pani Skarbnik.

Pani Skarbnik Grażyna Urbanek wyjaśniła, że jeżeli dotyczy to naszych jednostek to musimy taką

zasadę  stosować  przy  sporządzaniu  bilansu  skonsolidowanego.  Kwota  16.716,96  zł  dotyczy

partycypacji  Gminy  w kosztach  ulicy  Akacjowej  2  w  Wyrzysku  w budynku  mieszkalnym.  W

związku z tym jeżeli na koniec roku otrzymujemy do zapłaty należności i płacimy je w styczniu, to

gmina wykazuje w swoim bilansie jak również WTBS. Więc w bilansie skonsolidowanym musi

nastąpić wyłączenie tej kwoty. Kwota 13.226,69 zł dotyczy faktury wystawionej przez PWiK dla

SAM-u i ta faktura była z dnia 31 grudnia i wówczas jest taka sama zasada. Pani Skarbnik dodała,

że są to należności jednej strony, zobowiązania drugiej i w bilansie skonsolidowanym wymaga to

wyłączenia. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik  powiedział,  że  w  roku  poprzednim  i  bieżącym  przechodzimy  pułap

apogeum maksymalny jeśli chodzi o zobowiązania kredytowe i pożyczkowe i w stosunku do ilości

zadań, które przyjęliśmy do realizacji w poprzednich latach łącznie z 2012 rokiem i teraz te nasze

zobowiązania kredytowe są na tyle wysokie, że nie pozwolą nam już w następnych latach rozwinąć
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mocno „skrzydeł” i prawdopodobnie trzeba będzie ograniczyć się do realizacji inwestycji tych już

rozpoczętych  i  kontynuowanych.  Natomiast  być  może  będą  występowały  określone  kłopoty  z

wprowadzaniem  kolejnych  inwestycji,  tym  bardziej,  że  wydatki  majątkowe  również  w  latach

następnych, jak wynika z WPF maleją. Zadłużenie na poziomie 20 mln zł będzie się jeszcze przez

kilka lat utrzymywać i w związku z tym radny sądzi, że poziom zadłużenia w następnych kilku

latach nie pozwoli nam iść tak szeroko, jak dotychczas było przez poprzednie 2, 3 lata.

Zabierając głos Pani Maria Bratkowska Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że niestety tak jest, że

jeżeli chcemy mocno inwestować i chcemy jak najwięcej środków zewnętrznych przy tej okazji

wykorzystać musimy robić to wtedy, kiedy są rozdania środków unijnych i innych zewnętrznych,

bo potem może już nie być takich okazji. Dodała, że bierzemy środki na te zadania, które musimy

zrealizować, bo przecież w ostatnich latach budujemy tylko kanalizacje. Nie jest też tak, że tylko

zaciągamy kredyty, bo zaciągamy kredyty jednocześnie spłacając. Co prawda na ten moment przez

kolejne lata jest tak, że zaciągamy, np. 6 mln zł,  a spłacamy prawie 2 mln. W tym roku mamy

zaplanowane  zaciągnąć  4  mln  zł,  a  spłacimy 2  mln  zł.  Tak,  jak  już  wcześniej  Pani  Burmistrz

wspominała  na  posiedzeniach  komisji  mamy złożone  wnioski  o  dotacje  unijne  z  PROW-u  na

kanalizacje, którą mamy w tym roku do realizacji i z przejściem jeszcze na przyszły rok. Niestety –

powiedziała  Pani  Burmistrz  wciąż  jeszcze  trwa ocena  i  uzupełnianie  dokumentów w Urzędzie

Marszałkowskim,  czy  otrzymamy te  dotacje,  czy  nie.  Sądze  –  powiedziała  Pani  Burmistrz,  że

powinniśmy otrzymać, bo jesteśmy na liście na takim miejscu, że raczej powinniśmy się zmieścić w

sumie,  która  jest  do  rozdysponowania.  Gdyby  tak  się  szczęśliwie  złożyło,  że  otrzymalibyśmy

dotacje  to  mielibyśmy szansę na około 3 mln zł  dotacji  zewnętrznej  – środki  bezzwrotne,  tym

samym docelowo byłoby mniej o 3 mln zł zadłużenia. Na finansowanie tej inwestycji należałoby

wziąć na przejściowe finansowanie kredyt, a po otrzymaniu dotacji mamy możliwość wcześniejszej

spłaty i tego zadłużenia, które dzisiaj jest zaplanowane nie byłoby w takiej wysokości, bo w tej

chwili  jest  zaplanowane sfinansowanie w całości  naszymi  środkami,  ale  de facto w większości

pożyczkami z WFOŚ-iu.

Ponadto Pani Burmistrz poinformowała, że spełniamy wskaźniki nie tylko te stare, ale również te

nowe. Jest całkiem sporo gmin i to w niedalekiej odległości, które już nie mogą zaciągnąć 1 zł i

mają również problem, aby spełnić w 2014 roku wymagane wskaźniki według nowej ustawy o

finansach publicznych, a u nas takiego zagrożenia nie ma. Jesteśmy w miarę w korzystnej sytuacji –

powiedziała Burmistrz.

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok.
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W związku  z  tym,  iż  wszyscy  radni  otrzymali  w/cyt.  projekt  uchwały,  Przewodniczący  Rady

zapytał, czy do przedstawionego projektu ktoś z radnych chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXI/289/2013 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ad. 9.  Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2012 r.

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2012 r.

Radny, Pan Piotr Kuna- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja Rewizyjna

na posiedzeniu w dniu 5 czerwca 2013 r.  przyjęła uchwałę Nr 5/2013 r.  w sprawie wniosku o

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2012 r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w

Wyrzysku jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzyska za 2012 r.

W związku z tym Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku wnioskuje do Rady Miejskiej w

Wyrzysku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2012  r.  Wykonanie  uchwały

powierza  się  Przewodniczącemu  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku.  Następnie

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  uzasadnienie  do  podjętej  uchwały.  Komisja

Rewizyjna  w dniu  5  czerwca 2013 r.  opiniując  wykonanie  budżetu  za  2012 rok  kierowała  się

zasadami  gospodarki  finansowej  zawartymi  w  ustawie  z  dnia  27  sierpnia  2009  r.  o  finansach

publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 ze zm).

Komisja  Rewizyjna  dokonała  oceny  wykonania  budżetu  pod  względem  kryterium  legalności,

rzetelności, gospodarności i celowości. W tym celu Komisja Rewizyjna rozpatrzyła  sprawozdanie

finansowe,  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2012  r.  wraz  z  opinią

Regionalnej Izby Obrachunkowej, informację o stanie mienia komunalnego oraz dokonała innych

czynności, które umożliwiły ocenę jego wykonania, w szczególności analizy sprawozdań: Rb-NDS,

Rb-PDP, Rb-ST, Rb-27S,Rb-28S, Rb-N, Rb-UN, Rb-Z, Rb-UZ, Rb-30S, Rb-50 o dochodach, Rb-

50 o wydatkach.

Burmistrz Wyrzyska w obowiązującym terminie, wskazanym w ustawie o finansach publicznych

przedstawiła  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  za  2012  rok  wraz  z  częścią  opisową.

Sprawozdanie  obejmowało  zestawienia  tabelaryczne  z  wykonania  dochodów  budżetowych

i wydatków budżetowych.
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Komisja Rewizyjna na podstawie analizy sprawozdań Rb -NDS, Rb-PDP, Rb–ST, Rb-27S, Rb-28S,

Rb-N, Rb-UN, Rb-Z, Rb-UZ, Rb-30S, Rb-50 o dotacjach, Rb-50 o wydatkach, dokonała porównań

sprawozdawczości z informacją opisową z wykonania budżetu i nie stwierdziła różnic.

Komisja Rewizyjna podczas opiniowania każdej zmiany budżetu gminy na posiedzeniach Komisji

analizowała przyczyny dokonywanych zmian oraz sytuacje finansową gminy.

Komisja Rewizyjna w 2012 roku również zapoznała się z informacją z wykonania budżetu gminy

za I półrocze 2012 roku.

Po  wnikliwej  analizie  przedstawionych  materiałów  oraz  na  podstawie  uzyskanych  informacji

stwierdzono:

1. Budżet Gminy Wyrzysk na 2012 rok został przyjęty uchwałą XV/139/2012 Rady Miejskiej

w Wyrzysku  z  dnia  20 stycznia 2012 roku.  Dochody budżetowe ustalono  w wysokości

36 738 117,00 zł,  a  wydatki  budżetowe  w  wysokości  42 639 426,01 zł.  W  wyniku

dokonywanych  zmian  uchwałami  Rady  Miejskiej  w Wyrzysku  oraz  zarządzeniami

Burmistrza  Wyrzyska  budżet  na  31  grudnia  2012 roku  osiągnął  planowane  dochody  w

wysokości 38 303 493,17 zł oraz planowane wydatki w wysokości 45 647 614,62 zł.

Zmiany  budżetu  dokonane  były  przez  Burmistrza  Wyrzyska  w  ramach  udzielonych

upoważnień przez Radę Miejską oraz zgodnie z kompetencjami ustawowymi.

2. Dochody budżetowe wykonano w 99,78% planu, w tym: dochody bieżące w  99,76% planu,

a dochody majątkowe w 100,16% planu.

W sprawozdaniu opisowym wyjaśniono przyczyny wykonania dochodów ponad plan, jak i

również przyczyny nie wykonania planu.

3. Stan zaległości na koniec 2012 roku wyniósł 1 222 584,34 zł i w porównaniu do 2011 roku

uległ  zwiększeniu  o  212 951,16 zł.  Komisja  analizowała  zaległości  i stwierdziła,  że  na

bieżąco  wystawiane  są  upomnienia  i  tytuły  wykonawcze.  Niespłacone  należności  są

zabezpieczane hipoteką.

4. Planowane wydatki budżetowe wykonano w  97,22% planu. 

Komisja stwierdza, że wydatki dokonywane były w sposób celowy i oszczędny. Wydatki

dokonywane  były  w  granicach  kwot  określonych  w  planach  finansowych  jednostek  w

sposób  umożliwiający  terminową  realizację  zadań,  a  także  w wysokości  i  terminach

wynikających z wcześniej zaciągniętych zobowiązań.

5. Planowane wydatki majątkowe w kwocie 10 275 094,64 zł wykonano w 99,07%. Komisja

zapoznała  się  z  poniesionymi wydatkami  i  stwierdziła,  że  nie  został  przekroczony limit

wydatków na inwestycje oraz zakres upoważnień do zaciągania zobowiązań.

6. Komisja  dokonała  analizy  sprawozdania  Rb-Z  w  zakresie  zaciągniętych  zobowiązań.

19



Zobowiązania  z  tytułu  kredytów  i  pożyczek,  stan  na  31  grudnia  2012r.,  wyniosły

18 959 678,00 zł, co stanowi 49,61% wykonanych dochodów budżetowych.

W  2012 roku  limit  zobowiązań  z  tytułu  zaciąganych  kredytów  i  pożyczek  został

wykorzystany w kwocie 6 770 656,00 zł, tj. w 100,00%.

Komisja analizując sprawozdania finansowe stwierdziła również, że łączna spłata kredytów

i  pożyczek  wraz  z  odsetkami  wyniosła  2 526 715,59 zł,  w  tym odsetek  840 715,59 zł.

Zaciągnięte zobowiązania spłacane były w terminie w ciągu roku budżetowego.

7. Komisja analizowała otrzymane dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań z

zakresu administracji rządowej oraz innych innych zadań zleconych gminie i stwierdziła, że

były wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem, a nie wykorzystane kwoty zwrócono w

ustawowym terminie.

8. W roku 2012 zastosowane obniżenie górnych stawek podatkowych przez Radę Miejską oraz

określenie uchwałą ulg i zwolnień skutkowało obniżeniem należności podatkowych budżetu

o kwotę 1 990 352,62 zł,  tj.  więcej od 2011 roku o 428 909,12 zł.  Skutki ulg i zwolnień

podatkowych,  określonych  przez  Radę  Miejską,  obliczone  za  okres  sprawozdawczy

wyniosły 49 996,44 zł i są wyższe w porównaniu do 2011 r. o 7 750,52 zł. Natomiast skutki

decyzji  w  sprawach  ulg  i umorzeń  wydanych  przez  organ  podatkowy  (Burmistrza)  na

podstawie ustawy – Ordynacja podatkowa, obliczone za okres sprawozdawczy wyniosły

27 419,05 zł i są  wyższe o 25 528,05 zł w porównaniu do 2011 roku.  W kwocie umorzeń

zaległości  podatkowych  mieści  się  umorzenie  podatku  od  nieruchomości  dla  Szpitala

Powiatowego w Wyrzysku w wysokości 27 150,50 zł.

9. Zgodnie  z  art.  37  ust.  2  pkt  f  ustawy  o  finansach  publicznych  zaległości  podatkowe

podatników będących osobami prawnymi,  fizycznymi oraz jednostkami  organizacyjnymi

nieposiadającymi  osobowości  prawnej,  którym  w  zakresie  podatków  i  opłat  lokalnych

udzielono ulg, odroczeń, umorzeń lub rozłożono spłatę na raty w kwocie przewyższającej

500,00 zł wraz ze wskazaniem wysokości umorzonych kwot i przyczyn umorzenia – podano

do publicznej wiadomości.

10. W roku budżetowym 2012  zrealizowano wydatki  uchwalone uchwałą Rady Miejskiej  w

Wyrzysku Nr  XIV/131/2011 z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie  ustalenia  wykazu

wydatków  budżetu  Gminy  Wyrzysk  2011 roku,  które  nie  wygasają  z  upływem  roku

budżetowego

Środki  finansowe na  wydatki  niewygasające  ujęte  w wykazie  na  kwotę  1 428 977,35 zł

znajdowały się na wyodrębnionym rachunku bankowym. Środki pozostałe po zrealizowaniu

wydatków niewygasających zostały zwrócone na rachunek bankowy budżetu oraz przyjęte
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na dochody budżetu.

11. Komisja  zapoznała  się  z  Uchwałą  nr  SO-0954/34/14/Pi/2013 Składu  Orzekającego

Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  z  dnia  22 kwietnia  2013 roku w sprawie

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk za 2012 rok.

12. Komisja  przeanalizowała  łączne  sprawozdanie  finansowe  oraz  skonsolidowany  bilans

Gminy Wyrzysk.

13. Komisja zapoznała się z informacją o stanie mienia komunalnego za okres od 01.01.2012r.

do 31.12.2012r., która stanowi załącznik nr III do zarządzenia Nr 0050.41.2013 Burmistrza

Wyrzyska z dnia 28 marca 2013 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania rocznego z

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok.

Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej w toku  przeprowadzonych kontroli dotyczących 2012 roku

nie stwierdził żadnych nieprawidłowości.

W 2012 r. nie zostały przeprowadzone kontrole dokonane przez inne podmioty, w związku z tym

zgodnie z zapisami § 93 ust. 2 pkt 4 Statutu Gminy Wyrzysk nie ma wykazu analiz kontroli.

Zdaniem  Komisji  Rewizyjnej  wyrażonym  w  przyjętej  uchwale,  powyższa  analiza  sprawozdań

budżetowych  i  przeprowadzonych  kontroli  daje  podstawę  do  wyrażenia  pozytywnej  opinii  o

wykonaniu budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok i wystąpienia do Rady Miejskiej w Wyrzysku z

wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2012 r.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z

tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok,

Radny, Pan Piotr Kuna – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział,  że Skład Orzekający

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu z dnia 12 czerwca 2013 roku podjął uchwałę nr SO-

0955/37/14/Pi/2013 w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w

Wyrzysku o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Wyrzysk absolutorium z tytułu wykonania

budżetu za 2012 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony

Zarządzeniem nr 7/2013 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 31 stycznia

2013 r. w osobach: Przewodnicząca: Halina Kurjan, członkowie: Ryszard Auksztulewicz i Krystyna

Stróżyk działając na podstawie  art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o

regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2012 r., poz. 1113) w związku z art. 18a ust. 3

ustawy  z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. Z 2013 r. poz. 594) po zapoznaniu

się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia  5 czerwca 2013 r. w

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2012 rok wyraził
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następującą opinię: przepis art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym

nakłada na Komisję Rewizyjną obowiązek dokonania oceny i wydania opinii o wykonaniu budżetu

miasta i gminy i w oparciu o tą ocenę wystąpienia do rady gminy z wnioskiem w sprawie udzielenia

lub nieudzielenia absolutorium burmistrzowi gminy.  Przedłożony przez Przewodniczącego Rady

Miejskiej  w Wyrzysku wraz  z  pismem z  dnia  6  czerwca 2013 wniosek Komisji  Rewizyjnej  o

udzielenie Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium w związku z wykonaniem budżetu 2012 roku,

zawiera uzasadnienie (opinię), z którego wynika, że wniosek sformułowany został po uprzedniej

analizie  i  ocenie wykonania budżetu Gminy Wyrzysk na podstawie sprawozdania finansowego,

sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia komunalnego, w oparciu o wyniki

kontroli  przeprowadzonych  przez  Komisję  Rewizyjną,  jak  również  po  zapoznaniu  się  z  opinią

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za

2012 r.

Komisja  Rewizyjna  nie  wniosła  zastrzeżeń do sposobu wykonywania  budżetu  Miasta  i  Gminy

Wyrzysk. Jednak Skład Orzekający wskazuje,  że w uzasadnieniu opinii  Komisja Rewizyjna nie

zawarła informacji, w jakim zakresie dokonała rozpatrzenia informacji o stanie mienia pomimo że

we  wstępnej  części  opinii  poinformowała,  iż  dokument  ten  rozpatrzyła,  a  w  treści  podała,  że

zapoznała się z nim.

Na  podstawie  dokonanej  oceny Komisja  Rewizyjna  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  zaopiniowała

pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2012 i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi

Wyrzyska absolutorium.

Skład Orzekający podnosi, że rozpatrywanie spraw nie związanych z wykonaniem budżetu 2012

roku, tj. przeprowadzone kontrole: w dniu 28 marca 2012 r., której przedmiotem była: „Kontrola

Szkoły  Podstawowej  w  Gleśnie  ze  szczególnym  uwzględnieniem  wydatków  rzeczowych  i

nakładów poniesionych na remonty za II półrocze 2011 roku” oraz w dniu 23 kwietnia 2012 r. -

„Kontrola w zakresie wydatków budżetowych związanych z realizacją zadania inwestycyjnego pn.

Wyrzysk – budowa parkingu miejskiego i drogi wewnętrznej z miejscami postojowymi” - zadanie

było zaplanowane w budżecie i wykonane w 2011 r. nie są elementem oceny wykonania budżetu

2012  roku  i  nie  mogą  stanowić  podstawy  do  sformułowania  wniosku  absolutoryjnego  w

przedmiotowej sprawie.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2012 rok jest uzasadniony.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos
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w przedmiotowym zakresie?

Dyskusji nie nawiązano.

3) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2012 rok,

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za

2012  rok,  a  tym  samym  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska za 2012 rok.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  zapytał,  kto  jest  za  przyjęciem  wniosku  Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2012 rok?

Rada, jednogłośnie w obecności 14 radnych przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej, a tym samym

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2012 rok.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał podjętą uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku

z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2012 rok.

Uchwała Nr XXXI/290/2013 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Następnie  Przewodniczący złożył  gratulacje  Pani  Burmistrz  za  wykonanie  budżetu  i  udzielone

absolutorium życząc dalszej takiej pracy, jak do tej pory. 

Zabierając głos Burmistrz Wyrzyska, Pani Maria Bratkowska podziękowała za pozytywną ocenę

wykonania budżetu. Dodała, że choć ma się tą świadomość już kilka dni wcześniej, że w zasadzie

wszystko  idzie  dobrze,  bo  jesteśmy już  po  posiedzeniach  komisji,  znamy opinię  RIO,  znamy

wniosek  Komisji  Rewizyjnej,  to  emocje  w takim momencie  udzielają  się  bardzo  mocno.  Pani

Burmistrz raz jeszcze podziękowała za dobrą współpracę, ponieważ realizacja zadań i zamysłów

Burmistrza nie byłaby możliwa, gdyby nie było Państwa woli i zgody na przedsięwzięcia, które są

wkładane do budżetu. Poza tym Pani Burmistrz podziękowała również sołtysom, którzy wspierają

Panią Burmistrz i pracowników Urzędu w realizacji różnych przedsięwzięć. Są to przedsięwzięcia

mniejszej skali, ale są bardzo ważne dla nas i dla mieszkańców. Przede wszystkim Pani Burmistrz

podziękowała wszystkim urzędnikom, bo jest ich sporo, a przydałoby się więcej, ponieważ bardzo

często pozostają oni po godzinach pracy, gdyż są ambitni i chcą dokonać wiele. Gdyby pracownicy

nie przykładali się tak do pracy, to niejeden projekt unijny mógłby nie być zrealizowany, ponieważ
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byśmy nie zdążyli. Często ogłaszane są nabory z krótkimi terminami bez wcześniejszej zapowiedzi,

że będzie nabór i wówczas wszyscy stajemy na głowie, żeby się udało i żeby zrobić to dobrze. Pani

Burmistrz wszystkim bardzo serdecznie podziękowała, bo dzięki temu, że jest ta współpraca, jest to

poświęcenie  czasu,  sił,  umiejętności  i  dzięki  wszystkim tym Państwu,  których  Pani  Burmistrz

wymieniła  jest  możliwe działanie  dla  dobra naszych mieszkańców i  jest  możliwe realizowanie

naszych ambicji. Dziękuję bardzo!

O godzinie 1345 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. Obrady wznowiono

o godzinie 1355 przy stanie 14 radnych.

Ad. 10 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2013 rok,

W związku z tym, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2013 r. był

przedmiotem posiedzeń wszystkich komisji, Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii

przewodniczących prowadzących obrady.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Głos  zabrała  Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek,  która  poinformowała,  że  w  dniu

wczorajszym  radni  otrzymali  drogą  e-mailową  autopoprawkę  do  zmian  w  budżecie  i  do

Wieloletniej Prognozy Finansowej i w dniu dzisiejszym radni otrzymali również wydruk papierowy

z zaznaczeniem tej autopoprawki. Druga autopoprawka, w której zostało wprowadzone 55.000 zł

zwiększenie dochodów i zwiększenie wydatków inwestycyjnych dotyczy przeniesienia wydatków

niewygasających – jest to przyłącze kanalizacyjne przy ul. Bydgoskiej. Pani Skarbnik powiedziała,

że  sprawa  ta  była  omawiana  na  wspólnym posiedzeniu  dwóch komisji  w dniu  25  czerwca br.

jednakże nie została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 24 czerwca stąd wnosimy

tę autopoprawkę prosząc jednocześnie o jej uwzględnienie.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos?

Wobec braku dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.
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Uchwała Nr XXXI/291/2013 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2013-2037,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący Rady

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXI/292/2013 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

3) zasad korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej i sposobu ustalania

opłat za ich korzystanie,

Wobec  faktu,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący Rady poprosiło przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 r. głosowały następująco: Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska wyraziła jednogłośnie

pozytywną  opinię  w  przedmiotowym  zakresie.  Natomiast  Komisja  Finansów  i  Rozwoju

Gospodarczego głosowała następująco: „za” głosowało: 2 członków komisji, „przeciw” głosowało:

0 członków komisji, „wstrzymało się”: 2 członków komisji.

Głos zabrała Burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która poinformowała, że zaproponowane zmiany

na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 25 czerwca zostały uwzględnione w przedłożonych w

dniu  dzisiejszym  materiałach,  ale  również  zmiany,  które  były  konsultowane  z  drugim  radcą

prawnym,  Panem Ireneuszem Subczyńskim.  Uwagi  przedyskutowane  z  Panem mecenasem też

zostały uwzględnione.  Zmiany zostały wyszczególnione  w materiałach.  W związku z  tym Pani

Burmistrz zwróciła się z prośbą, aby w takiej formie tę uchwałę przyjąć.
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad uchwałą wraz ze zmianami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXI/293/2013 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

4) powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku oraz nadania jej statutu,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący Rady

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  zabrać  głos  w  przedmiotowym  zakresie?

W związku z nie podjęciem dyskusji Przewodniczący zaproponował nowe brzmienie w § 18 ust. 5

Ordynacji Wyborczej o następującej treści: „§ 18 5. Protokół wraz z Kartami do głosowania oraz

listą z podpisami wyborców, którzy pobrali karty do głosowania, Komisja Wyborcza przekazuje w

odrębnych, zaklejonych i  opieczętowanych na złączeniach kopertach w dniu wyborów Gminnej

Komisji Wyborczej”.

Wobec powyższego,  Przewodniczący przystąpił  do głosowania  nad uchwałą  wraz  ze  zgłoszoną

autopoprawką.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIII/294/2013 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

5) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury

w Wyrzysku,

Wobec  faktu,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o stanowisko komisji w tej

sprawie.

Głos  zabrał  Pan  Piotr  Kuna  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej,  który  poinformował,  że

dyrektor  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Wyrzysku  zdaniem  skarżącej  organizuje

wszystkie  imprezy w jednym lokalu.  Komisja  doszła  do  innego  wniosku.  Faktycznie  chyba  8
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imprez takich, które odbywały się w lokalach to 6 było u Pana Maławego, 1 w Osieku n.Not. i 5 w

lokalu „Orion”, 2 w „Domu Polskim”. Poza tym Przewodniczący powiedział, że nie można zarzucić

dyrektorowi M-GOK, że przekroczył swoje uprawnienia, ponieważ dyrektor lokalu nie wynajmuje,

a dostaje za darmo. Tej skargi by nie było, ale zabrakło pewnej komunikacji pomiędzy dyrektorem

M-GOK w Wyrzysku, a Panią Łęga. Przewodniczący dodał, że w dniu 29 marca 2013 r. zgłosiła się

do dyrektora M-GOK Pani Olga Żurawel z propozycją zorganizowania koncertu z Jej udziałem.

Wykonuje  Ona  repertuar  Anny  German.  W/wym.  nie  poinformowała  dyrektora,  że  wcześniej

rozmawiała z osobą skarżącą, która zaproponowała występ w Jej lokalu. Zaproponowany termin

występu  na  dzień  12  maja  2013  roku  został  przyjęty  przez  Panią  Olgę  Żurawel.  W miesiącu

kwietniu  natomiast  odbyła  się  rozmowa z  osobą wnoszącą  skargę  o pomocy w przygotowaniu

wystawy malarstwa przez M-GOK., Jednym z tematów rozmowy był również ewentualny koncert

Pani Żurawel w lokalu „Dom Polski”. Okazało się, że w uzgodnionym terminie lokal jest zajęty na

imprezy komunijne i osoba skarżąca zrezygnowała z organizacji tego koncertu. W związku z tym

koncert  Pani  Żurawel  odbył  się  w  lokalu  „Orion”.  Cała  ta  sytuacja  doprowadziła  do  takiego

napięcia i stąd Komisja Rewizyjna zajęła się tą sprawą.

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących, prowadzących obrady o przedstawienie opinii.

Radny Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca br.

zaproponowały uznać skargę jako bezzasadną. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. zaproponowały uznać skargę jako bezzasadną. W wyniku głosowania komisje wyraziły opinię

pozytywną jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Dyskusji nie podjęto.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  uchwałę  w  sprawie

przeprowadzenia  kontroli  w  zakresie  skargi  złożonej  w  dniu  20  maja  2013  roku  na  działania

Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku. Przewodniczący przy odczytywaniu

uchwały  pominął  część  dotyczącą  podstawy prawnej.  W §  1.  Komisja  Rewizyjna  po  analizie

materiału dowodowego zebranego w sprawie skargi na działania Dyrektora Miejsko – Gminnego

Ośrodka Kultury w Wyrzysku uznaje skargę za bezzasadną. § 2. Wykonanie uchwały powierza się

Przewodniczącemu Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku. § 3.  Uchwała wchodzi w

życie z dniem podjęcia.
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Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem uchwały?

W tym momencie o głos poprosił Pan Ireneusz Subczyński – Radca Prawny, który wyjaśnił,  że

uchwała Komisji Rewizyjnej dotyczy przedstawienia stanowiska Komisji Rewizyjnej. Natomiast,

co do rozstrzygnięcia tej skargi, to Rada jako organ właściwy ją rozstrzyga.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeprosił za powstałą omyłkę, p[o czym odczytał

uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Miejsko

– Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku. § 1.  Po rozpatrzeniu skargi na działania Dyrektora

Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku i po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji

Rewizyjnej w sprawie zarzutów postawionych w skardze, Rada Miejska w Wyrzysku uznaje skargę

za  bezzasadną z  przyczyn  określonych w uzasadnieniu.  §  2.  Wykonanie  uchwały powierza  się

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Wyrzysku. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Wobec powyższego, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIII/295/2013 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

6) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2013 roku

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący Rady

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Dyskusji nie podjęto.

Wobec powyższego, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIII/296/2013 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

7) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II

półrocze 2013 r.

Wobec  faktu,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji.

Radny Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca br.

wyraziły opinię pozytywną jednogłośnie.  Jednocześnie komisje  zaproponowały,  aby w miesiącu

październiku zamiast „za 2012 r.” było: „za I półrocze 2013 lub za trzy kwartały 2013 r.”

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Następnie głos zabrał Pan Piotr Kuna – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który poinformował,

że Komisja Rewizyjna przychyliła się do propozycji komisji, aby w miesiącu październiku zamiast

2012 r. było za trzy kwartały 2013 r.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, kto za przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały, aby

w  miesiącu  październiku  kontrola  problemowa  –  1  dniowa  otrzymała  następujące  brzmienie:

Kontrola  realizacji  planu  finansowego  Publicznego  Przedszkola  w  Wyrzysku  ze  szczególnym

uwzględnieniem wydatków rzeczowych za trzy kwartały 2013 r.

W wyniku głosowania autopoprawka przyjęta została jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawką.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXXIII/297/2013 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

8) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2013 r.

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący Rady

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Dyskusji nie podjęto.

Wobec powyższego, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIII/298/2013 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.
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9) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2013 r.

W związku  z  tym,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i

Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  w Wyrzysku na  II  półrocze  2013 r.  był  przedmiotem

posiedzeń  wszystkich  komisji,  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  opinii

przewodniczących prowadzących obrady.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 25 czerwca

2013 wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię wnosząc jednocześnie o zmianę kolejności punktów

w miesiącu wrześniu. Komisje zaproponowały, aby dotychczasowy punkt 2 otrzymał oznaczenie

punktu 1, natomiast dotychczasowy punkt 1 oznaczenie punktu 2. Ponadto komisje zaproponowały,

aby w punkcie 3 słowo: „Ocena” zastąpić słowem: „Informacja z”.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

W  związku  ze  zgłoszonymi  autopoprawkami  do  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju

Gospodarczego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  II  półrocze  2013  r.  w  miesiącu  wrześniu

Przewodniczący Rady poddał je pod głosowanie. 

W wyniku głosowania autopoprawki przyjęte  zostały jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie przy 14 głosach „za” .

Uchwała Nr XXXIII/299/2013 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XXXI sesję Rady Miejskiej w

Wyrzysku w dniu 27 czerwca 2013 r. stanowią załącznik nr 20 do protokołu.

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który poinformował, że w dniu 21 czerwca br. odbyło się

wspólne  wyjazdowe  posiedzenie  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisji

Rewizyjnej.  Komisje wizytowały teren,  który jest  przewidziany pod budowę hali  sportowej  dla

Szkoły  Podstawowej  i  Gimnazjum  w  Wyrzysku.  Kwestia  ta  wymaga  pilnej  dyskusji  na

posiedzeniach  wszystkich  komisji  Rady  Miejskiej.  W  tym  samym  dniu  odbyło  się  kolejne

30



posiedzenie Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa, na którym po raz pierwszy komisja

miała przyjemność spotkać się i porozmawiać z przedstawicielami Samorządów Uczniowskichz

poszczególnych  szkół.  W debacie  uczestniczyli  dzieci  i  młodzież  wraz  z  opiekunami  ze  szkół

podstawowych z Wyrzyska, Kosztowa i Falmierowa, z Gimnazjum z Wyrzyska i Osieka n.Not. oraz

z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku. W posiedzeniu uczestniczyła Pani Burmistrz

oraz  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku.  Wspomniane  spotkanie  zostało  nazwane

edukacyjnym posiedzeniem Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z okazji Dnia Dziecka z

udziałem dzieci i młodzieży, zapoznanie z charakterem pracy samorządowej, potrzeby i możliwości

zagospodarowania  czasu  wolnego,  szczególnie  w czasie  ferii  i  wakacji  szkolnych,  wysłuchanie

propozycji  i  wniosków.  Wszystkie  obecne  na  posiedzeniu  dzieci  otrzymały  od  Pani  Burmistrz

pamiątkowe upominki. Spotkanie to radny uważa za udane i warte kontynuacji w przyszłości.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  ubiegłym  tygodniu,  w  piątek  miał

przyjemność  uczestniczyć  w  tut.  Urzędzie   na  spotkaniu  podczas,  którego  zostali  nagrodzeni

wszyscy sportowcy z naszej gminy, którzy osiągnęli wyniki na poziomie naszego województwa.

Przewodniczący dodał, że cieszy się z tego spotkania, ponieważ dzięki temu nie zapomina się o

sportowcach, którzy reprezentują naszą gminę na zewnątrz.  Dodał,  że jest  to pewien sposób na

promocję naszej gminy i pokazania nam, że zależy nam na sporcie.

Ponadto  Przewodniczący Rady poinformował,  że  uczestniczył  na  zaproszenie  Pani  Burmistrz  i

Kierownika OSiR w Biegu „Olka”. Dodał, że cieszy się z tego, że taka impreza wpisała się na stałe

do kalendarza imprez w gminie Wyrzysk.

Ad.  12  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  w okresie  międzysesyjnym na  Jego ręce nie  wpłynęła

żadna interpelacja.

Ad. 13 Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina    na  wstępie  złożył  gratulacje  Pani  Burmistrz  z  udzielonego

absolutorium za 2012 rok. Następnie radny ponowił interpelację w temacie sprzedaży mieszkań

przy  ul.  Grunwaldzkiej  10  w  Wyrzysku.  Radny  chciałby  ze  swej  strony  wypełnić  prośbę

mieszkańców,  bo  ma  świadomość,  że  ktoś  kiedyś  zawinił  dzieląc  wspólne  powierzchnie.

W związku z tym należy teraz naprawić to na tyle skutecznie, aby mieszkańcy mogli te mieszkania

nabyć.  Poza  tym radny zapytał,  czy istniałby możliwość  zakupu ławek nad stawem,  ponieważ
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obecne ławki są zniszczone?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o ul. Grunwaldzką 10 w Wyrzysku to

mimo naszych usilnych starań niestety właściciele tych lokali, od których zależy podpisanie aktu

notarialnego regulującego udziały nie zebrali się w tym samym czasie u notariusza, aby podpisać

akt notarialny. Wielokrotnie zabiegaliśmy o to i już ostatnio wydawało się, że naprawdę wszyscy

dojadą jednak niestety okazało się to niemożliwe, nie stawili się wszyscy w komplecie i w związku

z tym nie mamy innej drogi, jak tylko drogę sądową. Jednak będzie to trwało sporo czasu, ponieważ

procedura przed sądem jest długotrwała. Mimo to, że chcieliśmy naprawdę tę sprawę uregulować

okazało  się,  że  nie  jest  to  takie  proste  z  powodu  takiej,  a  nie  innej  postawy  niektórych

współwłaścicieli części wspólnych. Jeśli natomiast chodzi o ławki przy siłowni – są to ławki, które

były  zakupione w ramach projektu realizowanej siłowni i jeśli się tak bardzo podobają to Pani

Burmistrz  powiedziała,  że  jak  dobrze  przeanalizujemy budżet  w części  komunalnej  i  jak  nam

wystarczy  środków  to  je  zakupimy.  Chyba,  że  po  wakacjach  dokonamy  zmian  w  budżecie  i

ustawimy ławki również w innych miejscach miasta.

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział, że wiemy wszyscy, jak tu siedzimy, że ktoś ukradł

lustro przy ul. Bydgoskiej na rogu. W tym miejscu wyjazd z podwórka przy budynku byłego Sądu

jest bardzo niebezpieczny. W związku z tym radny zapytał, czy ewentualnie w najbliższym czasie

zostanie zakupione lustro w tym miejscu? Poza tym radny powiedział, że Rada przyjęła uchwałę o

wprowadzeniu odpłatności za parkowanie na rynku i pojawiła się taka informacja, że pobieranie

opłat rozpocznie się od miesiąca lipca.  W związku z tym radny poprosił  o potwierdzenie bądź

zaprzeczenie tej informacji.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  lustro  przy  ul.  Bydgoskiej  i

uszkodzone  lustro  przy  ul.  Polnej  to  są  one  zamówione  i  niebawem  zostaną  zamontowane.

Natomiast jeśli chodzi o parkowanie na rynku to parkomat jest zamówiony. Może nie od 1 lipca, a

w dalszych dniach lipca będzie możliwe zainstalowanie go i pobieranie tych opłat  Ponadto Pani

Burmistrz poinformowała, że uchwała została już opublikowana, więc jest już prawem miejscowym

Wobec  tego  jedna  i  druga  okoliczność  została  już  zrealizowana  i  będzie  można  w  lipcu  tę

odpłatność realizować.

Radny, Pan Stefan Rymer zwrócił się z zapytaniem, czy Pani Burmistrz przewiduje utwardzenie

polbrukiem i dojście do  placu , na którym obecnie znajdują się ławki i siłownia dla dorosłych i

dzieci? 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz powiedziała,  że  ma  zamiar  ten  teren  uregulować  z  tym,  że

myśleliśmy o utwardzeniu żwirkiem, ale polbruk też jest dobrą rzeczą tym bardziej, że mamy do

wykorzystania  polbruk z  chodnika  z  ul.  Pod Czubatką,  który  był  rozbierany,  a  jest  jeszcze  w
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dobrym stanie.  Pani  Burmistrz  dodała,  że miała  w planach wykorzystać polbruk na wykonanie

dojścia od parkingu do ul. Pocztowej, ponieważ przejęcie tego gruntu może nastąpić dopiero po

dokonaniu  podziału  i  przejęciu,  a  przejęcie  może  być  na  nasze  cele  wtedy,  w  planie  zostanie

dokonana odpowiednia zmiana. Z chwilą kiedy dokonane zostaną zmiany w planie wówczas będzie

możliwe przejęcie na cel publiczny tego terenu. W związku z tym termin przesunie się w czasie

jeśli chodzi o zrealizowanie tego utwardzenia, więc ten polbruk można byłoby wykorzystać.  Do

tematu podejdziemy po wakacjach – powiedziała Burmistrz.

Radny,  Pan Lech Ozimina oznajmił,  iż  dowiedział  się,  że  zmieni  się  organizacja  możliwości

parkowania na Placu Wojska Polskiego, chodzi o konkretne 3 miejsca dla osób niepełnosprawnych,

przy Aptece i Plebanii. W związku z tym radny zapytał, czy te informacje są aktualne?

Ustosunkowując się do powyższego Pani Burmistrz powiedziała, że przy jednej Aptece jest miejsce

parkingowe  dla  osób  niepełnosprawnych,  a  przy  drugiej  nie  ma  i  żeby  była  możliwość

wygospodarowania tych dodatkowych kilku miejsc przy Aptece likwidujemy częściowo ten klin,

który idzie od kościoła coraz szerzej na drugi koniec rynku i zostanie ścieśniony przez to będzie

można zrobić te miejsca przy Aptece. Natomiast jeśli chodzi o miejsca parkingowe przy kościele,

Pani  Burmistrz  nie  umiała  wytłumaczyć  tego  rozwiązania,  ponieważ  go  nie  pamięta.  Dodała

ponadto,  że  organizacja  ruchu została  już  zatwierdzona przez  właściwe organy i  jeśli  jest  ktoś

zainteresowany, to możemy pokazać. Taka organizacja ruchu znajduje się u Pani Stefaniak.

Radna, Pani Teresa Pinkowska – odniosła się do ścieżki rowerowej i wystosowania pisma do

służb mundurowych o częstsze patrole, ponieważ z tej ścieżki korzystają użytkownicy kładów i

motocykli.

Ponadto  radna podziękowała  za  błyskawiczną  realizację  wniosku dotyczącego  obcięcia  trawy i

zarośli koło „Pokusy” w Osieku .Not. Poza tym radna złożyła również osobne podziękowania Pani

Stefaniak za szybką realizację zgłoszonych wniosków. 

Odpowiadając Pani Burmistrz zapewniła, że Straż Miejska pilotuje ścieżkę rowerową, co prawda

nie jest tam każdego dnia i w każdej godzinie, ponieważ zajmowaliby się tylko tą sprawą. Poza tym

Pani Burmistrz poinformowała, że nie tylko pojawiali się na ścieżce rowerowej motocykliści, ale

zostały również  nałożone mandaty za  jazdę  samochodami po  ścieżce  rowerowej.  Niestety tacy

ludzie są, którzy stwarzają niebezpieczeństwo i dlatego Straż Miejska reaguje w tym zakresie. 

Radny,  Pan  Roman  Łuka  nawiązał  do  interpelacji,  którą  zgłosił  radny,  Pan  Stefan  Rymer.

Zdaniem  radnego  dojście  do  placu  zabaw  dla  dorosłych,  jak  określił  kolega  Rymer  jest  jak

najbardziej  wskazane,  aby  utwardzić  kostką  polbrukową.  Natomiast  sam  plac,  na  którym

posadowione  są  urządzenia  do  ćwiczeń  nie  powinien  być  utwardzony  twardą  kostką.  Lepszy

pomysł ma Pani Burmistrz, żeby wysypać w to miejsce żwirek, a jeszcze lepiej drobne płukane
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kamyki.

Radny,  Pan Józef  Jasik poinformował,  iż  ma  jedną interpelację  i  dwa zapytania.  Interpelacja

dotyczy ulicy Przemysłowej – stary problem dotyczący zalewania tej ulicy i posesji. Przy dużych

opadach deszczu z ulicy robi się rzeka. Prawdopodobnie niedrożna jest kanalizacja deszczowa i z

tego tytułu cierpią okoliczne budynki w postaci zalewania piwnic, podtapiania i itd. Przy ostatnich

deszczach  pracownicy  spółki  musieli  przepompowywać  wodę  z  deszczówki  do  kanalizacji

sanitarnej. Wobec tego problem dotyczy udrożnienia kanalizacji deszczowej.

Natomiast zapytania dotyczą dwóch spraw. Pierwsza – drogi wojewódzkiej nr 194 odcinka od byłej

siedziby PBR-ol do szpitala - prawa strona jezdni  w części asfaltu zajęta jest przez trawę i piasek.

Radny stwierdził,  że jest to zaległość wieloletnia, ponieważ rosnąca tam trawa również zasłania

barierki ochronne. Z tego tytułu szerokość tej jezdni zaczyna być coraz węższa, bo nikt nie chce

jeździć zarówno po trawie, jak i piasku. Radny powiedział, że nie jest to nasza droga, w związku z

tym zaproponował wystąpić z zapytaniem do administratora, czy właściciela drogi.

Drugie zapytanie dotyczy stawu i  dwóch spraw. Po pierwsze radny powiedział,  że nie wie,  jak

długo będzie robiona ta przepławka, ponieważ jest to rocznica albo krotność rocznicy. Wobec tego

dobrze byłoby zapytać, czy w ogóle planują w tym pięcioleciu zrealizować to zadanie. Przejście to

jest  potrzebne  dla  różnych  celów,  jeśli  chodzi  o  mieszkańców gminy Wyrzysk.  Druga  sprawa

dotyczy poziomu wód. Radny nie wie z czego to wynika, że jest niski poziom wód, czy też znowu

naniesiono tyle piasku i mułu, że wszystkie ptaki wodne zamiast pływać chodzą po tym mule.

Ustosunkowując  się  do  powyższego  Pani  Burmistrz powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  ulicę

Przemysłową to wszyscy ten problem znamy. Dokumentacja jest opracowana, pozwolenie już też

mamy należy jedynie znaleźć środki i możemy realizować. Ważną rzeczą jest fakt, że ta dawna

deszczówka  będzie  pozarywana  i  poza  tym  idzie  po  terenie  przemysłowym  firmy,  nowa  jest

zaprojektowana i powinna już zadziałać, ale należy poszukać środków, aby to zadanie przyjąć do

realizacji.

Jeśli  chodzi  o  wysoką  trawę  przy  drodze  wojewódzkiej  –  z  tą  trawą  to  jest  tak  wszędzie  jak

widzimy. Wszyscy zarządcy dróg wycinają już tylko trawę na 1-1,5 m, ale z reguły na 1m i nie

więcej. Trwa jak się rozrasta podnosi poziom tego przyległego gruntu i piasek przy każdym deszczu

nanosi  się  na  jezdnię,  zamiast  spływać  na  pobocze.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  przepławkę  w

Wyrzysku  to  na  podstawie  umowy zajęcia  terenu  na  potrzeby tej  przebudowy,  Pani  Burmistrz

powiedziała, że powinni w październiku tego roku zakończyć tę przebudowę, chyba, że raz jeszcze

zwrócą się o przedłużenie. Aneks do umowy obejmuje termin zakończenia robót w październiku

tego  roku.  Muł  w  stawie  wszyscy  znamy  jego  przyczynę,  ponieważ  kiedyś  lata  temu  został

wyprostowany bieg rzeki. To, co przedtem leniwie płynęło w tej chwili płynie szybciej i nanosi z
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koryta rzeki. Na to nie ma rady innej, jak tylko częściej czyścić staw. Pani Burmistrz dodała, że są

właściciele, czy zarządzający tą wodą, bo właścicielem jest Skarb Państwa, a zarządzającym jest

Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej i znają problem tylko nie widzą pieniędzy na to i to jest ten

problem – powiedziała Burmistrz.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Ireneusz  Przydział  uzupełnił  wypowiedź  Pani  Burmistrz  odnośnie

przepławki.  Przewodniczący  poinformował,  że  firma,  która  wygrała  przetarg  buduje  dwie

przepławki.  Jedną  buduje  w  Wyrzysku,  a  drugą  w  Ostrówku.  W Ostrówku  mieli  skończyć  w

miesiącu czerwcu i jeszcze nie skończyli. Z tego, co wiem powiedział Przewodniczący firma ta w

związku  z  interwencją  Pani  Burmistrz  przeniosła  się  do  Wyrzyska.  Jeżeli  jest  to  firma,  która

prowadzi  jeszcze  5  lub  6  robót  to  nie  skończą  nawet  w  październiku  br.  -  skomentował

Przewodniczący.

Ad. 14 Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 15 Wolne głosy i wnioski.

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 16 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14.47 Przewodniczący Rady

zamknął XXXI sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:                                                                

B. Kolasińska                                                                           

insp. ds. obsługi rady gminy
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